

Ce panneau s'inscrit dans le Circuit Ouest
qui commence au Parc du Bassin



*This signpost is part of the West Route which starts
at the Bassin sector park*

LA CENTRALE HYDRO-ÉLECTRIQUE PRICE

THE PRICE HYDROELECTRIC POWERHOUSE



BAnQC, P666, S12, D5-P331

Vers 1925 Circa 1925

Destinée à assurer la production d'électricité nécessaire à la construction du barrage de l'Isle-Maligne à Alma, la centrale fut construite en 1923 dans un temps record. Une permission spéciale du diocèse permit même exceptionnellement de travailler les dimanches et les jours fériés. Cette rapidité d'exécution n'exclut cependant pas un souci évident d'ornementation.

Il faut souligner l'intention artistique des ingénieurs du projet qui ont sculpté dans les panneaux de coffrage de grands arcs et de fins pilastres dans l'esprit monumental Beaux-Arts.

Source des textes : Brochure «Chicoutimi, une destinée régionale»

Meant to produce the electricity necessary for the erection of the Isle-Maligne dam in Alma, the power house was built in record time in 1923. A special permission was even granted by the diocese to exceptionally allow working on Sundays and religious holidays. However, this speed of execution did not prevent an evident care for ornamentation.

One must emphasize the project's engineers' artistic intention; they decorated the concrete shuttering panels with great arches and fine pilasters in the Beaux-Arts monumental fashion.

Text Source : "Chicoutimi, a regional destiny" Brochure